
 

 

 

 

 

 

Algemene beschouwingen, inbreng CDA Leusden, Achterveld, Stoutenburg 

10 juli 2014 

 

Voor de CDA fractie staat de kracht van WIJ voorop. Het gaat om burgers in hun netwerk. 

Het gaat ons niet om de gemeente. Het gaat om de samenleving. Om ondernemers die 

zorgen voor werkgelegenheid, ook voor mensen met een beperking. Om vrijwilligers die 

van alles organiseren en zorgen voor familie, vrienden, kennissen en buren. Om burgers 

die al dan niet professioneel bijdragen aan een mooiere samenleving. Om boeren en 

beheerders van onze groene ruimte. Om jongeren en ouders die meebouwen aan hun 

toekomst. Om senioren die nog zoveel kunnen en willen bijdragen aan de samenleving. In 

de samenleving zelf gebeurt het.  

  

speerpunten 2014-2018 

  

Voor de CDA fractie zijn drie inhoudelijke speerpunten van groot belang: 

  

1. Zorg 

Zorg begint met 'je leven op orde'. Dat is de basis onder een gezond en gelukkig leven en 

helpt het  voorkomen van zorg en hulpvragen. Een visie op zorg begint dan ook bij het 

denken over de burger zelf, thuis, in het gezin, op school, op het werk, in het netwerk en in 

de wijk. Als het daar botert is de kans op hulpvragen het kleinst. Uitdaging is dan ook om 

de zaak om te draaien; start bij een positieve leefomgeving met positieve prikkels. Daar 

hoort ook bij dat we opvoeders, verzorgers (zoals mantelzorgers) en vrijwilligers in hun 

kracht inzetten. Voor iedere generatie en iedere zorgvraag moet er een toegankelijk loket 

zijn in Leusden en in Achterveld dat helpt problemen op te lossen. Daarachter hoort een 

sterke zorg-keten, om klantvriendelijk en efficiënt de specialistische zorgvraag te 

behandelen. Daar hoort wat het CDA betreft het in stand houden van huishoudelijke hulp 

bij. Uit preventie en het voorkomen van hoge kosten. 

 

2. Economie 

Economie begint met het makkelijker te maken voor ondernemers. En dat schiet nog niet 

echt op. Er moet echt gewerkt worden aan het verminderen van regeldruk. Dat gaat niet 

zozeer om de hoeveelheid regels, maar over de manier waarop we ze uitvoeren en dat 

kan nog steeds slimmer. Neem het ondernemingsdossier en een transparanter en 

eenvoudiger aanbesteding. We hebben als raad een werkgroep vermindering regeldruk en 

zullen de vermindering van regeldruk blijven stimuleren. Verder moeten we duidelijk zijn 

over de fysieke ruimte om te ondernemen op de werklocaties en in ruimtelijke ordening. 

 

3. Veiligheid. 

Iedereen moet zich in Leusden veilig kunnen voelen. We houden de gemeente Leusden 

samen veilig, spreken elkaar aan, stellen duidelijke regels en handhaven scherp. De wijk 

wordt pas echt veilig als we de wijk samen veilig maken. We kijken als fractie uit naar het 

in de voorjaarsnota aangekondigde integrale veiligheidsbeleid 2015-2019. Daarin staat de 

samenleving wat ons betreft voorop maar loopt de gemeente niet weg voor z'n 

verantwoordelijkheid. Streng maar rechtvaardig hoort hierbij.  

  



 

 

We gaan ook deze raadsperiode veel samen met andere gemeenten doen. Daarbij willen 

we als raad wel onze verantwoordelijkheid kunnen nemen. Vandaar dat ik mede namens 

de collega fracties een motie indien. Een motie die we ook door de andere gemeenteraden 

in de regio willen laten aannemen. Het wordt hoog tijd dat we samen de schouders zetten 

onder een betere aansturing van verbonden partijen. Samen in Leusden en samen in de 

regio.  

 

voorjaarsnota 

  

Deze tijd vraagt om degelijk beleid, samenleving voorop en een betrouwbare overheid. Dat 

staat in de voorjaarsnota wat ons betreft goed opgeschreven. 

  

De voorjaarsnota geeft ons het antwoord op een aantal actuele vragen: 

  

1. Hoe maken we Leusden veiliger voor fietsers? De voorjaarsnota belooft een actie met 

o.a. de fietsersbond om een 'plan vermindering fietsongevallen' op te stellen, en dat 

gebeurt wijksgewijs. 

2. Hoe gaan we Leusden duurzamer maken? Dat schrijven we op in het milieu-

uitvoeringsprogramma. 

3. Hoe gaan we met wonen om? De woonvisie blijkt zo gek nog niet en ingrijpende 

veranderingen van de visie zijn niet aan de orde. 

4. Gaan we de MFC's nu een keer realiseren? Antwoord 'ja'. U leest ook dit in de 

voorjaarsnota. 

5. Welke ruimte hebben bedrijven om zich te ontwikkelen? Daarvoor maken we de visie op 

de werklokaties. 

6. Hoe maken we Leusden Veiliger? Dat doen we door het integrale veiligheidsbeleid 

2015-2019 opnieuw vast te leggen. 

7. Hoe gaan we met gemeentelijke accomodaties om? Dat maken we duidelijk door het 

opstellen van een een nieuw accomodatiebeleid, een huisvestingsplan en en 

vastgoedstrategie tot 2019. 

8. Hoe organiseren we een sportbedrijf in Leusden? Gegadigden hebben zich al gemeld 

zo meldt de voorjaarsnota.         

  

En wat is nu zo aardig aan die voorjaarsnota: 

Het fietsplan kost geen 10.000 extra zoals in de kadernota 

We zijn al wandel en fietsgemeente en dat kost dus geen 60.000 extra zoals in de 

kadernota 

Het milieu-uitvoeringsprogramma kost 15.000 minder dan de duurzaamheidsagenda uit de 

kadernota 

De woonvisie staat en we betalen geen extra 50.000 voor een woon- en structuurvisie 

zoals in de kadernota 

Als we een visie werklokaties maken kost dat geen 50.000 extra zoals in de kadernota 

  

Kortom, die die voorjaarsnota is zo gek nog niet. Op de pensioenen van bestuurders na is 

de begroting met de voorjaarsnota in balans, kunnen we begrotingstekorten en 

begrotingsoverschotten mooi middelen over de jaren heen (gemiddeld sluiten we elk jaar 

op 0) en hoeft er geen geld uit de reserves bij. Dat noemen wij nu een sluitende begroting. 

  

Hebben we bovenop die voorjaarsnota dan nog zoveel nodig? 

 



 

 

1. We zullen duidelijk moeten zijn over hoe we de zorg aanpakken. Dat is een nieuwe taak 

waar nieuw budget voor komt. Daarover hebben we als raad al de nodige richting 

gegeven. Het college kiest tot nu toe voor een vrij technocratisch invalshoek. Die gaat niet 

volstaan. De Waarom-vraag zal steeds belangrijker worden. Het gaat niet slechts om wat 

we kunnen, maar om 'waarom' we als gemeente willen handelen. Daar heb je een duidelijk 

afwegings-kader voor nodig. We hebben dat kader en de risico's nog onvoldoende in 

beeld. 

 

2. We zullen duidelijk moeten zijn over onze tijdelijke deelname aan het energieakkoord. 

Die is wenselijk. Wij zouden willen denken over de inzet van geld waar we later nog wat 

van terug zien. Waarom wij de kosten en de bedrijven de opbrengsten? Als 

energiebesparing een succes wordt mogen burgers daar toch ook van meeprofiteren. 

Denk actiever mee over de besparingen die we zelf in kunnen boeken. Ik zou haast 

denken dat dat in het coalitieakkoord zo bedacht was.  

 

3. Verder zullen we moeten digitaliseren richting 'digitale gemeente 2017'. Dat is een 

wettelijke plicht. Het ondernemingsprogramma is een belangrijk instrument. We moeten 

ergens 5.000 gaan zoeken. Dat zou toch binnen de bestaande begrotingsposten moeten 

kunnen. Kwestie van prioriteit stellen.  

 

kaderbrief 

  

En dan de kaderbrief. Laten we maar zeggen dat de kaderbrief de financiële paragraaf is 

bij het coalitieakkoord. De kaderbrief is de bevestiging van het cadeautjes uitdelen door 

deze coalitie. 

  

Wat brengt de kaderbrief ons? 

In de kaderbrief slinkt onze portemonnee van 35 mln in 2014 naar 9 mln in 2018. 

Het coalitieuitvoeringsprogramma eet 3 mln van onze reserves op, terwijl er volgens de 

voorjaarsnota in onze reserves nog maar nauwelijks vrij besteedbare ruimte zit. 

Door de kaderbrief ontstaat daarbovenop nog eens een niet sluitende begroting met een 

gat van 880.000 t/m 2018.  

 

en... 

Dan hebben we nog een heleboel PM-en niet meegerekend, 

niet het gemeentehuis, 

niet de impuls Hamershof, 

geen deugdelijke welzijnsorganisatie 

we hebben nog geen extra hulp of zorg betaald als die nodig mocht blijken 

en... 

We hopen op goed geluk dat sommige ontwikkelingen ons geen geld gaan kosten zoals 

de invulling van de visie werklokaties waarvan het college denkt dat daar sprake van 

rendabele investeringen zal zijn 

en... 

De bezuinigingsmonitor laat nog voor enkele tonnen aan risico's zien vanwege het 

mogelijk niet realiseren van bezuinigingen 

en... 

we hebben de ratio weerstandsvermogen grondbedrijf niet op orde, kosten een slordige 

half miljoen 

  



 

 

En dan 

wat gaat het college dan doen met de wetenschap van die miljoenentekorten?  

Juist: Sinterklaas spelen en een sporthal neerzetten van 2 miljoen. 

  

keuze 

 

Wij kiezen als CDA niet voor het uitdelen van cadeautjes, maar voor een solide financieel 

beleid, waarin we het vermogen inzetten als risicobuffer en om investeringen te doen die 

later wel weer terug komen. Als goede zorg voor burgers op de tocht staat en het echt 

nodig is spreken we onze reserves daarvoor tijdelijk aan. Maar daar moet je de reserves 

wel voor in stand houden. 

  

De CDA fractie stemt in met de voorjaarsnota. Daar heeft Leusden de handen al aan vol. 

Het kost ons al meer dan genoeg, zeker gezien de tegenvaller op de pensioenen, de 

meicirculaire die het nog erger maakt (een structureel gat van 4 ton), de bestaande risico's  

en de nieuwe risico's die de decentralisaties in het sociaal domein en ontwikkelingen in de 

projecten met zich meebrengen. De CDA fractie stemt niet in met de geldverslindende 

verlanglijst van de coalitie die tot kaderbrief is gedoopt. 

  

Voeg aan de voorjaarsnota de decentralisaties en het energieakkoord toe en we hebben 

een stevig programma en ook financieel onze handen meer dan vol. 

  

Tegen deze kaderbrief valt niet op te amenderen. De CDA fractie suggereert dat het 

college de kadernota los laat, het is een mislukt experiment. Laat het college  

- opnieuw huiswerk maken, 

- de najaarsnota baseren op het doortrekken van de voorjaarsnota en 

- op basis van de meicirculaire met een sluitend financieel plaatje komen, waarbij we niet 

interen op onze reserves. 

 

Om de begroting sluitend te maken zal het college programma-onderdelen moeten 

schrappen, verder moeten bezuinigen, stoppen met het leegeten van de reserves en wat 

ons betreft de lasten voor de inwoners niet nog verder verhogen. Daarom dienen wij 

samen met de VVD een motie in.  

 

----------- 

 

 


